
 
 Protokół Nr XV/2012 

z XV zwyczajnej Sesji Rady Gminy Lubomino 
z dnia 27 czerwca  2012r. 

 
 
Sesja Rady Gminy odbyła się w Sali narad Urzędu Gminy w Lubominie. 
Początek obrad o godz. 10.00 – zakończenie 13.30. 
Przewodniczący Rady – p. Paweł Miąsko otworzył sesję  i po powitaniu radnych i gości 
oświadczył, iŜ zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 13 radnych, co 
wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na 
podejmowanie prawomocnych decyzji – listy obecności radnych oraz gości stanowią załączniki 
nr 1, 2 i 3  do nin. protokółu.  
 
Przewodniczący Rady przypomniał, Ŝe porządek dzisiejszej sesji przedstawia się następująco:  
 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad 
2. Informacja o działalności Wójta  w okresie między sesjami 
3. Podjecie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lubomino 

na lata 2012-2021 
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy Lubomino na 2012 rok 
5. Podjecie uchwały w sprawie aktualizacji gminnej strategii rozwiązywania problemów 

społecznych  
6. Podjecie uchwały w sprawie podziału Gminy Lubomino na okręgi wyborcze orz 

ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w kaŜdym okręgu  
7. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia lokalnego programu wspierania edukacji 

uzdolnionej młodzieŜy  
8. Podjecie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu przyznawania stypendium naukowego 

w ramach lokalnego programu wspierania uzdolnionej młodzieŜy  
9. Wnioski i zapytania radnych, sprawy róŜne 
10. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 
11. Zamknięcie  obrad  
 

Jednocześnie zwrócił się z pytaniem, czy są uwagi do  porządku obrad.  
 
p.Wójt – wnioskował o zdjęcie z porządku obrad pkt 8 Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia  
               regulaminu przyznawania stypendium naukowego w ramach lokalnego programu  
               wspierania uzdolnionej młodzieŜy ze względu na to, Ŝe regulamin ten wymaga jeszcze  
               doprecyzowania  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek p.Wójta, który przegłosowano 
jednogłośnie.  
 
Następnie poddał pod głosowanie porządek obrad po zmianie – przegłosowano jednogłośnie.  
 
Ad.2. Informacja o działalności Wójta między sesjami 
 
Wójt – p.A.Mazur – przedłoŜył Radzie informację dotyczącą swojej działalności w okresie  
                                 między sesjami  
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Informacja stanowi zał. Nr 4 do protokołu. 
 
W związku z przedstawioną informacją zgłoszono następujące zapytania :  
 
Radna E.Stachura-MoŜejko – zapytała, czy w związku z trwającymi pracami remontowymi m.in.  
                                                w  szkole w Rogiedlach jest moŜliwość wymalowania  
                                                pomieszczeń biblioteki  
 
p.Wójt – poinformował, Ŝe będzie to zaleŜało od tego, czy wystarczy środków finansowych,  
               poniewaŜ malowanie tych pomieszczeń nie było brane pod uwagę 
 
Radny S.Sienkiewicz – pkt 4 - zapytał, czy prace w zakresie drogownictwa zostały juŜ  
                                                 zakończone  
 
p.Wójt –  poinformował, Ŝe odpowiedzi udzieli w sprawach róŜnych pracownik UG zajmujący  
                się drogami  
                
Radny W.Balul – zapytał odnośnie zarządzenia w sprawie upowaŜnienia kierowników jednostek  
                             organizacyjnych gminy do zaciągania zobowiązań – czy kierownicy nie mieli  
                             do tej pory takich upowaŜnień 
 
p.Wójt   – poinformował, Ŝe kierownicy otrzymują upowaŜnienia corocznie  
 
Radny – M.Witkowski – zapytał o jaki odcinek drogi chodzi – kopanie rowu Wilczkowo – Biała  
                                        Wola  
 
p.Wójt – poinformował, Ŝe jest to odcinek drogi w kierunku gospodarstwa p. Kuhna  
 
 
Ad.3. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy  
          Lubomino na lata 2012-2021 
 
 
p.Wójt - zapoznał zebranych z projektem uchwały wraz z  uzasadnieniem  
 
Nie wniesiono Ŝadnych uwag, w związku z powyŜszym Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 
 
Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu  - 11 głosami „za”,  
1 „wstrzymującym”  oraz 1 „przeciwnym” podjęła uchwałę w sprawie zmian Wieloletniej 
Prognozy  Finansowej Gminy Lubomino na lata 2012-2021 
 
Uchwała w sprawie stanowi załącznik nr 5 do nin. protokółu. 
 
 
Ad..4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy Lubomino na 2012 rok 
 
 
p.Wójt - zapoznał zebranych z projektem uchwały wraz z  uzasadnieniem  
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Radny W.Balul – zapytał, czy moŜna odwołać się od decyzji Wojewody W-M dot. zwrotu kwoty  
                            21.810,20 zł pobranej w nadmiernej wysokości dotacji celowej z budŜetu  
                            państwa na wypłatę stypendiów dla uczniów 
 
p.Wójt – poinformował, Ŝe trudno będzie odwołać  się od decyzji Wojewody  
 
Radny S.Sienkiewicz – zapytał z czego wynikła sprawa zwrotu dotacji  
 
p.Wójt – poinformował, Ŝe NajwyŜsza Izba Kontroli, po przeprowadzonych kontrolach w  
               samorządach poinformowała Wojewodę o niepłaceniu przez gminy 20 % dopłaty do  
               dotacji otrzymanych na realizację zadań własnych /stypendia/  
 
Radca Prawny – poinformowała, Ŝe ustawa o finansach publicznych mówi o 20 % wkładzie  
                           własnym gminy, natomiast w przepisach o systemie oświaty jest inaczej  
                           określony sposób wyliczania tej dotacji  
 
Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu  -  11 głosami „za” , 
1 „wstrzymującym oraz 1 „przeciw” podjęła uchwałę w sprawie zmian w budŜecie Gminy 
Lubomino za 2012 rok. 
  
Uchwała w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik nr 6 do 
nin. protokółu.  
 
 
Ad.5. Podjęcie uchwały w sprawie aktualizacji gminnej strategii rozwiązywania problemów  
          społecznych  
 
 
Przewodniczący Rady Gminy – przedstawił projekt uchwały w powyŜszej sprawie.  
                           
p.H.Radzińska – Kierownik GOPS - poinformowała, Ŝe strategia została przyjęta uchwałą RG w  
                           dniu 10.11.2004r. Ostatnia aktualizacja została przyjęta w dniu 5.09.2008r.  
                           Strategia powinna być aktualizowana nie rzadziej niŜ raz na 3 lata. W terminie  
                           od stycznia do marca br. odbyły się warsztaty pod kierunkiem doradcy  
                           Regionalnego Ośrodka Polityki Społecznej w Olsztynie mające na celu  
                           aktualizację strategii w zakresie polityki społecznej. Obecny dokument jest  
                           aktualizacją opracowaną na lata 2012-2020 
 
Radny – W.Balul – zapytał na czym polegały główne zmiany  
 
p.H.Radzińska – poinformowała, Ŝe aktualizowano strategię w zakresie polityki społecznej,  
                           nowością są spółdzielnie socjalne mające na celu mobilizowanie społeczeństwa  
                           do zakładania własnych firm  
 
Nie wniesiono uwag do projektu uchwały.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
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Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu  - 12 głosami „za” oraz 1 
„wstrzymującym” podjęła uchwałę w sprawie aktualizacji gminnej strategii rozwiązywania 
problemów społecznych. 
 
Uchwała w sprawie aktualizacji gminnej strategii rozwiązywania problemów społecznych 
stanowi załącznik nr 7 do nin. protokółu. 
 
 
Ad.6. Podjęcie uchwały w sprawie podziału Gminy Lubomino na okręgi wyborcze oraz  
          ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w kaŜdym okręgu  
 
 
p.Sekretarz  - zapoznała zebranych z projektem uchwały w powyŜszej sprawie. Poinformowała,  
                      Ŝe Kodeks wyborczy nałoŜył na gminy obowiązek utworzenia okręgów  
                      wyborczych jednomandatowych, w związku z powyŜszym w proponowanym  
                      projekcie uległy zmianie trzy okręgi dwumandatowe tj. Ełdyty Wielkie,  
                      Wilczkowo, Rogiedle i  jeden okręg pięciomandatowy Lubomino. Ponadto zmianie  
                      uległy granice 4 okręgów wyborczych /poprzednio 2,3,7,8/ 
 
Nie wniesiono uwag do projektu uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
              
Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu  -  13 głosami „za” podjęła 
uchwałę w sprawie podziału Gminy Lubomino na okręgi wyborcze oraz ustalenia ich granic i 
numerów oraz liczby radnych wybieranych w kaŜdym okręgu. 
  
Uchwała w sprawie podziału Gminy Lubomino na okręgi wyborcze oraz ustalenia ich granic i 
numerów oraz liczby radnych wybieranych w kaŜdym okręgu  stanowi załącznik nr 8 do nin. 
protokółu. 
 
Ad.7. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia lokalnego programu wspierania edukacji  
          uzdolnionej młodzieŜy  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Wójt Gminy – poinformował, Ŝe projekt uchwały został przygotowany na wniosek Komisji  
                        Kultury, Oświaty i Promocji Gminy dotyczący nagradzania i promowania  
                        uczniów szkół ponadpodstawowych i studentów z terenu Gminy Lubomino  
                        osiągających bardzo dobre wyniki w nauce, kulturze i sporcie. W budŜecie gminy  
                        na 2012 rok zaplanowano na ten cel środki w wysokości 3 tyś. zł  
 
Radny P.Trojan – w § 3 ust. 1 mówi się tylko o stypendium naukowym, a co ze stypendium  
                             sportowym  
 
Radna – E.Stachura-MoŜejko – stwierdziła, Ŝe moŜe rozdzielić trzeba te stypendia  
 
Radca Prawny – wskazała, Ŝe moŜe budzić wątpliwości zakres regulacji objętej uchwałą z  
                            uwagi na fakt, Ŝe istnieje konkurencyjna ustawa o sporcie w oparciu, o którą  
                            rada moŜe podjąć uchwałę o przyznawaniu stypendium sportowego.  
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                            Szczegółowego rozwaŜenia wymaga zakres lokalnego programu wspierania  
                            edukacji uzdolnionej młodzieŜy, a mianowicie jakie osiągnięcia będą objęte  
                            tym programem.  
                            Zaproponowała wprowadzenie do projektu uchwały w § 5 zapisu :”Regulamin  
                            przyznawania stypendium zostanie określony odrębną uchwałą.”  
 
Radna E.Stachura-MoŜejko – stwierdziła , Ŝe zgłaszając wniosek o utworzeniu lokalnego  
                                                programu wspierania uzdolnionej młodzieŜy jej intencją było  
                                                przede wszystkim propagowanie zdolności i intelektu  
 
p.Wójt - zaproponował skreślenie w § 3 w pkt 1 słowa „naukowe”  oraz o wprowadzenie w § 5  
              zapisu: „ Regulamin przyznawania stypendium zostanie określony odrębną uchwałą”. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek p.Wójta. 
 
Rada Gminy wniosek przyjęła jednogłośnie. 
 
Radny W.Balul – w związku z przyjętym wnioskiem p.Wójta - wnioskował o skreślenie równieŜ  
                             słowa „naukowe” w § 3 pkt 2  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek p. W.Balul. 
 
Wniosek został odrzucony przy 3 głosach „za”, 9 „przeciw” oraz 1 „wstrzymującym”. 
              
Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu  - 12 głosami „za” oraz 1 
„wstrzymującym” podjęła uchwałę w sprawie utworzenia lokalnego programu wspierania 
edukacji uzdolnionej młodzieŜy. 
  
Uchwała w sprawie utworzenia lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionej młodzieŜy  
stanowi załącznik nr 9 do nin. protokółu. 
 
 
Ad.8. Wnioski i zapytania radnych  
 
 
Radny P.Trojan –  poinformował, Ŝe sprawozdanie z działalności stowarzyszenia „Warmiński                           
                               Dom” przedstawi na następnej sesji 
 
Przewodniczący Rady  – przedstawił zebranym pismo Zgromadzenia Sióstr Św. Katarzyny w  
                                         Braniewie  dot. dofinansowania remontu dachu na Domu Zakonnym w  
                                         Lubominie  
 
p.Wójt – poinformował, Ŝe moŜna dofinansować tylko wówczas jeśli budynek byłby wpisany do  
               rejestru zabytków. MoŜemy natomiast pomóc w napisaniu wniosku z małych projektów  
 
Przewodniczący Rady – odczytał pismo Zarządu Województwa Warmińsko-Mazurskiego w  
                                       Olsztynie dot.  współudziału w dofinansowaniu pasaŜerskich  
                                         przewozów kolejowych. Ograniczone środki finansowe jakie  
                                         posiada Samorząd Województwa moŜe przeznaczyć na dofinansowanie  
                                         ww. zadania powodują, Ŝe utrzymanie wszystkich dotychczasowych  
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                                         połączeń wymaga zaangaŜowania równieŜ ze strony samorządów  
                                         lokalnych 
 
Rada Gminy odmówiła wsparcia we współfinansowaniu tego projektu ze względu na brak 
środków finansowych. 
 
Radny S.Sienkiewicz – złoŜył wniosek do p.Wójta o dofinansowanie rozbudowy placu zabaw  
                                      dla dzieci w Gronowie 
                                    - zapytał czy coś wiadomo na temat drogi Gronowo - Smolajny /odcinek  
                                      w lesie/ 
                                    - zapytał o jakość dostarczonego kruszywa na drogi dostarczony do gminy  
                                    - zapytał kiedy zostanie zrobiona droga prowadząca do Ełdyt Małych  
                                    - zapytał kto decydował o grubości nakładki na drodze kat. gminnej w  
                                      Lubominie Basałygo – Krzemiński  
                                    - zapytał czy zostało coś zrobione na drodze do p. BłaŜejczyka w  
                                      Gronowie  
                                    - poruszył sprawę jakości wody w Gronowie – zły smak i zapach 
 
p.I.Gołębiewski – pracownik UG odpowiadając poinformował, Ŝe Urząd Miasta i Gminy w  
                             Dobrym Mieście nie podjął Ŝadnej decyzji odnośnie drogi Gronowo –  
                             Smolany 
                           - odnośnie jakości kruszywa poinformował, Ŝe mieszanka zostanie zawieziona  
                             do Przedsiębiorstwa Robót Drogowych w Dąbrowie celem zbadania jej składu  
                           - poinformował, Ŝe na drogę prowadzącą do Ełdyt Małych dostarczono  
                             pospółkę, a mieszkańcy mają ją we własnym zakresie rozplantować  
                           - poinformował, Ŝe rów biegnący wzdłuŜ drogi w kierunku p. BłaŜejczyka  
                             został wykonany zgodnie z Ŝądaniem pracownika wyznaczonego przez  
                             p. BłaŜejczyka  
 
p.Wójt – odpowiadając na zapytanie dot. grubości nakładki na drodze gminnej Lubomino –  
               Krzemiński – Zmitrowicz poinformował, Ŝe na tyle pozwalały finanse zaplanowane na  
               ten cel  
 
Radna B.Boguszewicz – zwróciła się z zapytaniem, czy jest moŜliwość uaktualnienia  
                                        geodezyjnego drogi w Zagonach od drogi ŜuŜlowej do drogi w kierunku  
                                        p. Matukiewicza i p.Boguszewicza  
 
p.Wójt – stwierdził, Ŝe istnieje potrzeba wyznaczenia wznowienia geodezyjnego wielu dróg  
 
Radny P.Trojan – zapytał co z drogą na Wapnik, poniewaŜ jest odcinek drogi, który zagraŜa  
                             bezpieczeństwu uŜytkowników tej drogi  
 
p.I.Gołębiewski – odpowiadając poinformował, Ŝe poruszy temat remontu drogi na najbliŜszej  
                             sesji Rady Powiatu  
 
p.Wójt – odpowiadając na zapytanie dot. jakości wody, poinformował, Ŝe Sanepid bada wodę  
               systematycznie, wyniki są w normie  
 
Radny W.Balul – zapytał jak przedstawia się sprawa budynku policji w Lubominie  
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p.Wójt – odpowiadając poinformował, Ŝe najprawdopodobniej Starostwo zostanie właścicielem  
               tego budynku, ma być przeznaczony na siedzibę Zarządu Dróg Powiatowych  
 
Radny – zapytał jak wygląda sprawa kotłowni zbiorowej obejmującej urząd gminy i szkoły  
 
p.Wójt – odpowiadając poinformował, Ŝe nie do końca prawo pozwala nam zawrzeć umowę na  
               10 lat, maksymalnie moŜemy na 4 lata. Przesłany został do  projekt umowy, w  
               ciągu najbliŜszych dni mają zdecydować, czy podejmą się tej usługi  
 
Radny – S.Sienkiewicz – zapytał, czy z planu zagospodarowania przestrzennego wynika  
                                         moŜliwość stawiania wiatraków 
 
p.D.Dunio – pracownik UG – poinformowała, Ŝe plan zagospodarowania przestrzennego gminy  
                                                dopuszcza moŜliwość budowy lokalnych elektrowni wiatrowych  
                                                na terenie gminy  
 
Radny P.Trojan – stwierdził, Ŝe mieszkańcy budynków Nr 11a i 13 przy ul. Kopernika są  
                              zaniepokojeni sprawą swoich działek, które uŜytkują na ogródki przydomowe,  
                              poniewaŜ słyszeli, Ŝe działki te mają być sprzedane  
 
p.D.Dunio – odpowiadając poinformowała, Ŝe umowy dzierŜawy nadal obowiązują, nie  
                     jest planowana sprzedaŜ tych działek 
 
  
Ad.11. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji  
 
 
Protokół z ostatniej sesji przyjęto przy 10 głosach „za”  oraz  3 „wstrzymującymi”.  
 
 
Ad.12. Zamknięcie obrad 
 
 
Wobec zrealizowania porządku obrad  Przewodniczący Rady  dokonał zamknięcia  
XV zwyczajnej sesji Rady Gminy. 
 
 
 
Protokolant:        Przewodniczący Rady Gminy 
Elwira Łucka                                                                                                 
                                                                                                                      Paweł Miąsko 
 
 
 
 
 


